

1662 (XIX). Petition from Mr. Andreas Kapion Pundin (T/PET.4/115)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Andreas Kapion Pundin concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁷

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that the petition is inadmissible under rule 81 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

*777th meeting,
16 April 1957.*

1663 (XIX). Petition from the Bureau politique of the Union des populations du Kamerun (T/PET.4/116)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Bureau politique of the Union des populations du Kamerun concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* that no further action by the Council is called for.

*777th meeting,
16 April 1957.*

1664 (XIX). Petition from Soppo Bobila villagers (T/COM.4/L.14)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Soppo Bobila villagers concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular, that an inquiry has shown that the petitioners do not appear to have sufficient cultivable land and that a further inquiry should make it possible to determine to what extent they are short of land and what areas would have to be made available to satisfy their needs;

2. *Invites* the Administering Authority to complete as soon as possible its investigation of the petitioners' situation.

*777th meeting,
16 April 1957.*

II. Cameroons under British administration and Cameroons under French administration

1665 (XIX). Petition from the ex-servicemen of the Royal West Africa Frontier Force (T/PET.4 and 5/3 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the ex-servicemen of the Royal West Africa Frontier Force concerning

⁷ See T/PET.4/115, T/OBS.4/28, T/L.744.

⁸ See T/PET.4/116, T/OBS.4/29, T/L.744.

⁹ See T/COM.4/L.14, T/OBS.4/26, T/L.744.

1662 (XIX). Pétition de M. Andreas Kapion Pundin (T/PET.4/115)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Andreas Kapion Pundin concernant le Cameroun sous administration britannique⁷,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Estime* qu'en vertu des dispositions de l'article 81 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, la pétition est irrecevable.

*777ème séance,
16 avril 1957.*

1663 (XIX). Pétition du Bureau politique de l'Union des populations du Kamerun (T/PET.4/116)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Bureau politique de l'Union des populations du Kamerun concernant le Cameroun sous administration britannique⁸,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Décide* que la pétition n'appelle aucune autre mesure de la part du Conseil.

*777ème séance,
16 avril 1957.*

1664 (XIX). Pétition des habitants du village de Soppo-Bobila (T/COM.4/L.14)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition des habitants du village de Soppo-Bobila concernant le Cameroun sous administration britannique⁹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, dont il ressort notamment qu'une enquête a démontré que les pétitionnaires ne semblaient pas avoir suffisamment de terres cultivables et qu'un complément d'enquête devrait permettre de déterminer la mesure dans laquelle ils manquent de terres et la superficie de terres cultivables à mettre à leur disposition;

2. *Invite* l'Autorité administrante à terminer aussitôt que possible l'enquête qu'elle mène pour déterminer la situation des pétitionnaires.

*777ème séance,
16 avril 1957.*

II. Cameroun sous administration britannique et Cameroun sous administration française

1665 (XIX). Pétition des anciens combattants de la Royal West Africa Frontier Force (T/PET.4 et 5/3 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France et le Royaume-Uni, Autorités administrantes intéressées,

⁷ Voir T/PET.4/115, T/OBS.4/28, T/L.744.

⁸ Voir T/PET.4/116, T/OBS.4/29, T/L.744.

⁹ Voir T/COM.4/L.14, T/OBS.4/26, T/L.744.